فيتش ترفع تصنيف البنك التجاري إلى "A" مع نظرة مستقبلية مستقرة

الدوحة، قطر: 2 إبريل 2024: أعلنت وكالة "فيتش" أنها قامت بترقية تصنيف البنك التجاري إلى درجة "A" مع نظرة مستقبلية مستقبلية مستقرة.

ويأتي هذا التصنيف مدعوماً "بالتوجه القوي" للدعم من السلطات القطرية، كما يعكس قدرة دولة قطر الكبيرة على دعم البنوك المحلية.

وبحسب التقرير الصادر عن فيتش، إنّ امتيازات البنك التجارية القوية تعود إلى توفر صافي الأصول والإيرادات الأجنبية الأساسية.

وفي هذا الصدد، قال جوزيف ابراهام، الرئيس التنفيذي للمجموعة في البنك التجاري: "تعكس التوقعات المستقرة للبنك التجاري التنفيذ الناجح والمستمر لخطتنا الاستراتيجية."

بالإضافة إلى تصنيف فيتش، يتمتع البنك التجاري حاليًا بتصنيفات قوية من عدة وكالات رفيعة المستوى. إذ حظي البنك بتصنيف A2 لنظرة المستقبلية طويلة الأجل من قبل موديز، و-A من قبل ستاندرد آند بورز. والتوقعات المستقبلية للبنك مستقرة من قبل التصنيفات الائتمانية.

انتهى.

Fitch upgrades Commercial Bank's rating to "A" with a stable outlook

Doha, Qatar: 2 April 2024: Fitch Ratings has upgraded Commercial Bank's rating to "A" with a stable outlook.

The rating is driven by a "strong propensity" of support from the Qatari authorities and reflects Qatar's strong ability to support domestic banks.

As per the report released by Fitch, Commercial Bank's strong commercial banking franchise is underpinned by the substantial net foreign assets and revenue.

Joseph Abraham, Group Chief Executive Officer of Commercial Bank said: "Commercial Bank's stable outlook reflects Qatar's sovereign upgrade in March and the continued successful execution of our strategic plan".

With Fitch's rating in place, Commercial Bank currently enjoys strong credit ratings from all the major agencies. The Bank's long-term outlook is rated A2 by Moody's, and A- by Standard & Poor's. Both ratings with a stable outlook.

Ends.